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Misliš li, o čovječe, koji sudiš onima koji takve stvari 
čine, da ćeš izbjeći kazni Božjoj dok i sam isto činiš? 
Ili prezireš njegovu obilnu dobrotu, iščekivanje i 
strpljivost, a ne znaš da dobrota Božja hoće da te vodi k 
obraćenju? Biblija, Rimljanima 2:3,4

Što to znači biti DOBAR ČOVJEK? Kada su Isusa nazvali 
dobrim učiteljem On je odvratio kako postoji samo jedan 
dobri, i to je Bog. Nije to rekao jer je bio loš već je svojim 

odgovorom postavio standard i mjerilo dobrote: čovjek se mora 
ravnati prema Bogu i svoju dobrotu mora usporediti (mjeriti) s 
Božjom. Pogled čovječanstva mora se okrenuti prema vječnoj 
vrijednosti Božje dobrote. Dakako da svatko od nas može 
učiniti dobro i da nije sve što činimo loše, ali sada govorimo o 
ljudskome srcu i onome što stanuje u njemu. Čovjek je svojim 
djelima već nebrojeno puta pokazao da dobrotu može samo 
dobro odglumiti i da je samo pitanje kada će se i u kojoj situaciji 
otkriti zlo u njegovom srcu.  
Kada čovjek samoga sebe smatra dobrim njegova se procjena i 
mjerilo zasniva na uspoređivanju s nekim drugim čovjekom. Takav 
način vrednovanja uvijek vodi do međusobnog nepoštivanja 
podcjenjivanjem i umanjivanjem vrijednosti drugoga zbog 
osobne koristi. Uspoređivanje s drugima je najčešći uzrok za 
svađe i razdore među ljudima. Cijeli narodi stvaraju svoj identitet 
upravo tako da se uspoređuju i ističu svoju superiornost gradeći 
se boljima od drugih. Ako pogledamo u ono što je zapisano u 
povijesti ljudske vrste vidjet ćemo da je ovo put koji vodi do 
neprijateljstva cijelih nacija i na koncu uzrokuje rat. U ratu čovjek 
(narod) koji sebe smatra toliko 
dobrim i uzvišenim na ljestvici 
čovječnosti postaje toliko 
fanatičan da pristupa fizičkom 
uništenju i ubija drugoga. Ne 
možemo reći da nikada nismo 
vidjeli kako se agresijom 
i upotrebom sile prema drugome želi izbrisati postojanje 
onoga koji smeta idealnoj slici nečijeg savršenstva. Mnogi su 
kroz povijest nastojali istrijebiti svoje neprijatelje kako bi sebi 
osigurali visoko mjesto na ljestvici ljudske dobrote i odličnosti.
Može li čovjek uspoređivanjem s drugim čovjekom dobiti realnu 
procjenu svoje dobrote? Jedan čovjek recimo smatra da je meso 
vrlo zdravo, a drugi jede samo povrće i gorljivo propagira da je 
samo to prava stvar, netko voli slatko, a netko gorko; jednome 
se sviđa bijela boja, a drugi voli šareno – koji je od njih u pravu i 
koji je od njih bolji?
Čak i ovakve male razlike među ljudima mogu uzrokovati velike 
prijepore, neslaganje i neprijateljstvo. A na što tek možemo naići 
ako počnemo govoriti o razlikama boje kože, ravnim i kosim 
očima, različitim jezicima i različitim kulturama...? 

Stotinu smo puta čuli kako su muž i žena raskinuli 
sveti bračni savez zbog otkrića da njihovi ukusi više 
nisu isti i da se njihove ideje više ne podudaraju. 
Koliko su puta urednici bezobraznog i bezdušnog 
žutoga tiska popunili svoje kolumne i naslovnice 
novim vijestima o svađi slavnih osoba i raskolu 
njihovoga braka koji je samo prije nekoliko 
mjeseci djelovao tako dobar, skoro savršen. Gledajući zaljubljeni 
par na šarenoj naslovnici svi su mislili da je napokon otkrivena 
idila života, a onda... nova afera i opet razočaranje u čovjeka. 

Što tek reći na podlost i nepoštenje 
državnih i lokalnih dužnosnika 
koji bi trebali biti uzorom društva? 
Kako ocijeniti dobrotu simpatičnog 
gradonačelnika koji umjesto u svome 
uredu sjedi neko vrijeme u istražnom 
zatvoru i upravlja cijelim gradom? 
Prema mjerilu sudske vlasti njegova je 
dobrota procijenjena na čak 15 milijuna 

kuna!!! No, nije to puno kada čovjek ima tako veliko srce. A tek 
da vidiš kako izrađuje veličanstvene vodoskoke... ali o tome u 
nekom stručnom građevinskom listu. 
Kako onda definirati dobrotu ako nam je čovjek mjerilo? 
Takvoj procjeni uvijek će nešto nedostajati i uvijek netko može 
prigovoriti, a na koncu se na račun dobrote može razviti opasan 
sukob. Oni koji se ne slažu s nametnutim uzorkom jedne skupine 
za standard dobrote podižu tada svoj glas kako bi se čulo i 
njihovo mišljenje. Vatreno traže svoja prava jer žele svoj udio u 
određivanju tako važne vrijednosti u društvu kao što je dobrota. 
Ona druga strana smatra da nikako ne može pogriješiti u svojoj 
procjeni jer oni su oduvijek zagovarali samo dobrotu i ništa osim 
dobrote. S obje strane dolaze argumenti jedan za drugim, zatim 
počinje međusobno vrijeđanje i omalovažavanje, više se ne 
poštuje demokratska procedura i potrebno je uključiti fizičku 
silu... i eto nas opet na početku, tamo gdje čovjek izdaje samoga 
sebe. 
Nema u čovjeku istinske dobrote. Bog je zaista jedini dobar. 
Svoju dobrotu dokazao nam je kad je dao svoga Sina za spasenje 
grešnog čovjeka. Tko bi drugi platio toliku cijenu da spasi 
nepravedne?! Isus je došao razotkriti ljudsko srce ali nije došao 
osuditi čovjeka. Dao je svoj život za sve nas da bude Spasitelj 
svima koji vjeruju. Po svojoj dobroti nikada ne bismo mogli 
stajati pred Dobrim, a On nam je otvorio put.
Zato, ako vjeruješ u Isusa otvori svoje srce i moli ovu molitvu:
ISUSE, PRIZNAJEM DA MOJA DOBROTA NIJE DOSTOJNA 
SPASENJA I VJEČNOG ŽIVOTA JER SAM GREŠNIK. VJERUJEM DA 
SI TI UMRO NA KRIŽU I PLATIO CIJENU ZA MOJE OPRAVDANJE. 
OPROSTI MI MOJ GRIJEH I MOJ PONOS, SADA VIDIM DA TREBAM 
TEBE. OTVARAM TI SRCE I ZOVEM TE DA BUDEŠ MOJ SPASITELJ. 
VODI ME PUTEM SVOJE DOBROTE JER TI SI JEDINI DOBRI. BOŽE, 
HVALA TI ZA SVE! 

 DOBRI LJUDI

Čovjek je svojim djelima već 
nebrojeno puta pokazao da 
dobrotu može samo dobro 
odglumiti i da je samo pitanje 
kada će se i u kojoj situaciji 
otkriti zlo u njegovom srcu.  

Kako onda 
definirati 
dobrotu 
ako nam 
je čovjek 
mjerilo? 

Nema u čovjeku 
istinske dobrote.
Bog je zaista jedini 
dobar. Svoju dobrotu 
dokazao nam je kad 
je dao svoga Sina za 
spasenje grešnog 
čovjeka.
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”Posveti ih svojom istinom; tvoja je riječ istina”. 
Biblija, Ivan 17:17

Kada nemaš mjeru, onda ništa ne možeš izmjeriti. Ako 
mjeriš krivom mjerom nećeš dobro izmjeriti. Ako ne znaš 
što je Istina onda možeš misliti da je laž istina. Nazvati laž 

istinom i istinu lažju grijeh je pred Bogom. Bog mrzi krivu mjeru 
i nazivanje stvari krivim imenom. Izreke nam kažu:
”Mrske su Jahvi usne lažljive, a mili su mu koji govore istinu” 
(Izreke 12:22) Što je Istina po kojoj možemo mjeriti je li nešto 
istina u pitanjima vjere? Isus nam kaže da je Božja Riječ istina: 
”Posveti ih svojom istinom; tvoja je riječ istina”. (Ivan 17:17)
Biblija ili Sveto Pismo je Božja Riječ i istina na temelju koje 
provjeravamo je li neko učenje ili vjerovanje ispravno, odnosno 
istinito. Ona je temelj i stup istine. Tako nam govore i crkveni 
očevi. Primjerice, Irenej oko 180 godine i sveti Ćiril koji je 
djelovao u četvrtom stoljeću:
”Mi nismo naučili stvari o planu spasenja od nikog drugog osim 
onih kroz koje je Evanđelje došlo do nas. Oni su ga jedno vrijeme 
javno poučavali, a poslije, voljom Božjom, predali su nam ga u 
Pismu da ono bude temelj i stup naše vjere”.

Irenej, protiv krivovjerja, knjiga 3. 1.1

”Uvjek imajte na umu ovaj pečat, koji ću sada tek lagano dotaći u 
mom govoru - kroz pregled - ali ću ga potvrditi u svoje vrijeme, ako 
Gospodin dopusti, najbolje što mogu s dokazom iz Pisma.
Glede božanskih i svetih tajni Vjere, čak ni usputna izjava ne smije 
se dati bez Svetog Pisma; ne smijemo biti poneseni u stranu kroz 

naivnu prihvatljivost i lukavost govora. Čak ni meni, koji govorim 
ove stvari, ne smijete dati potpuno povjerenje, osim ako ne 
dobijete dokaz za stvari o kojima govorim iz Božanskog Pisma. Jer 
ovo spasenje koje vjerujemo ne ovisi o genijalnoj  razumnosti, već 
o demonstraciju Svetog Pisma”.

Sveti Ćiril, nadbiskup Jeruzalema (313-386 god.)
Katehetske lekcije, lekcija 4

‘‘Sve ispravne doktrine koje dolaze kroz Crkvu, (dolaze) od 
Apostola, koji su poučeni od Boga kroz Krista. Sva mišljenja koja 
nemaju i ne mogu pokazati to božansko izvorište i Apostolsku 
tradiciju su činjenično lažna. Iz toga mi izvodimo naše pravilo.
Budući da je Gospodin Isus Krist poslao Apostole da propovijedaju, 
drugi, koje Krist nije poslao, ne trebaju biti primljeni kao 
propovjednici... A sada, što su to oni (Apostoli) propovijedali - 
drugim riječima, što im je to Krist otkrio? Moram propisati da to 
može biti dokazano jedino kroz one crkve koje su Apostoli osobno 
utemeljili, izravno im objavljujući Poruku - svojim glasom, kao 
što se kaže - a potom i svojim poslanicama. Ako je to tako, na 
isti način, sve doktrine koje se slažu s (onima) apostolskih crkvi 
- koje se uklapaju u izvorni original vjere, moraju se smatrati 
istinitima, budući da sadrže ono što su crkve primile od Apostola, 
Apostoli od Krista, Krist od Boga. Isto tako sve doktrine moraju 
biti prosuđene kao krive ako imaju drugačiji ”okus” od istine Crkvi, 
Apostola, Krista i Boga. Stoga ostaje, prema pravilu koje smo 
izložili, da mi pokazujemo da ova naša doktrina ima svoje izvorište 
u Apostolskoj predaji, a time i da sve druge doktrine, činjenično, 
proizlaze iz krivotvorstva. Mi imamo zajedništvo s Apostolskim 
crkvama, zbog toga što naša doktrina nije ni na koji način 
drugačija od njihove. Ovo je naše svjedočanstvo istine.’’

Tertulijan, Recept protiv krivovjeraca, 21 poglavlje

Polako smo ušli u proljeće i smiješi nam se ljeto. S proljećem 
su stigli novi plodovi i nove radosti. Bog nam svake godine 

obnavlja i daje iste. Kao što se godišnja doba obnavljaju sa svojim 
radostima, tako se i mi trebamo obnavljati u Bogu. Trebamo raditi 
da naši životi donesu radost našem Nebeskom Ocu i da rodimo 

rod koji će Njega obradovati. Mi smo stvoreni za to. Gospodin 
kaže: ”Niste vi mene izabrali, nego sam ja vas izabrao i 
odredio vas da idete i rodite rod i da vaš rod ostane, 
i da vam dadne Otac što god zamolite u moje ime”.
Ti si izabran od Boga, određen si da ideš u ovaj svijet za 
Krista i da doneseš rod. On ti je dao sve što trebaš da bi bio 
plodonosan. Zato ustani, zauzmi svoje mjesto i proslavi Boga 
svojim životom. Svaka berba donosi radost.

Damir Šićko Alić

‘‘Niste vi mene izabrali, nego sam ja vas izabrao i odredio 
vas da idete i rodite rod i da vaš rod ostane, i da vam dadne 
Otac što god zamolite u moje ime”. Biblija, Ivan 15:16
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Ja se sada ne sramim pokazati svoje ožiljke kao dokaz da 
me je Gospodin iscijelio, kao što je i naš gospodin Isus Krist 
morao pokazati svoje rane nevjernome Tomi.

Na molbu prijatelja da ga odvezem „na jedno mjesto“, 
njega i suprugu odvezao sam i tako prvi put došao u 
crkvu „Riječ Života“ u Zagrebu, 29. rujna 2013. godine. 

Putem me upozorio da to nije građevina kao crkva, nego obična 
dvorana bez kipova, religioznih slika i slično. Rekli su mi da 
dođem za otprilike devedeset minuta po njih, ili ako želim da 
mogu i ja ući da vidim. Po prirodi sam znatiželjna osoba pa sam 
odmah rekao da idem kako bih vidio o čemu se tu radi. Upozorili 
su me da se ne „uplašim“ jer ću čuti kako ljudi govore i mole u 
drugim jezicima. Kako sam cijeli život išao u Rimokatoličku crkvu 
za takvo što nikada nisam niti čuo, a kamoli doživio. Tijekom 
glasnog slavljenja i molitve u jezicima bio 
sam jako iznenađen, to je za mene bilo 
jedno novo iskustvo. Unatoč svemu tome, 
na pitanje službenika: „Tko želi primiti 
Krista?“, ja sam spontano izašao i primio 
Krista. Čak je na kraju službe bila i potpuna Gospodnja večera 
(kruh i vino), dok u Rimokatoličkoj službi to nije slučaj. Od tada 
sam počeo redovno, svake nedjelje dolaziti na bogoslužja. 
Bog me pozvao da me iscijeli
Samo par dana prije mog prvog dolaska u crkvu bio sam na 
pregledu jednog madeža na donjem lijevom dijelu trbuha. 
Ustanovljeno je da madež treba ukloniti. Prvi put sam operiran 
28. listopada 2013. godine. To je bio manji operacijski zahvat, 
a uklonjeno tkivo je poslano na patološku analizu. Otprilike za 
osam dana zvao me je liječnik iz bolnice na kućni telefon i rekao 
da se hitno javim njemu u bolnicu jer je nalaz loš, tj. melanom 
je zloćudan. Svi smo bili u šoku jer smo čuli da je to najteži oblik 
raka. Otišao sam na dogovor u bolnicu i zakazan mi je termin za 
drugu operaciju 9. prosinca 2013. Ovaj put me je kirurg upozorio 

da će na istom mjestu rezati 
veliki rez duljine 13 centimetara 
te da će trebati odstraniti i 
limfni čvor ispod lijevog pazuha 
i čvorove u preponama. Ostao 
sam u bolnici devet dana. Prije 
odlaska u bolnicu u crkvi  sam 

ispričao da idem na operaciju pa su braća rekla da će moliti 
da sve prođe dobro. Jedan mi je brat posudio knjižicu „U 
službi njegovog veličanstva“, koju sam u bolnici čitao. Na moje 
iznenađenje bio sam potpuno oslobođen straha (što je čovjekov 
najveći neprijatelj u bolesti). Cijelo vrijeme sam nasmijavao 
ostala tri pacijenta u sobi i ohrabrivao ih te im davao da i oni 
čitaju tu knjižicu.  

Prilika za prvo svjedočenje
Nakon tri do četiri dana u bolnici, popodne na viziti, mlađi liječnik 
koji me je prvi put operirao, pitao me je bi li htio doći sutra ujutro 
u devet sati da ispričam svoj slučaj pred studentima u dvorani. 
Odmah sam pristao na to. Ujutro su došli po mene i tako sam, 
u pidžami, s tri drenažne bočice na sebi, došao u dvoranu pred 
pedesetak studenata. Bez ikakvog straha ispričao sam im svoju 
cijelu priču i rekao: „Ali to je sada sve u redu jer me Bog iscijelio“. 
Oni su se svi smijali, ali u pozitivnom smislu (bez podrugivanja) 
i bili su oduševljeni mojom sigurnošću u iscjeljenje i zapljeskali.  
Bog je umiješao svoje prste
Po izlasku iz bolnice 17. prosinca liječnik koji me je operirao 
naručio me je na kontrolni pregled za tri dana. Došao sam u 
ordinaciju i on mi je rekao: „Nalaz je stigao. Što mislite kakav je?“. 
Ja sam mu u hipu odgovorio: „Odličan!“. On me je na to pitao: 
„Kako znate?“, a ja sam mu odgovorio da jednostavno znam, ‘‘jer 
je Bog umiješao svoje prste“. A on kaže: „I ja mislim da je umiješao“. 
Zajedno sa sestrom svi smo se radosno smijali. Kasnije, na 
kontrolama svi su moji nalazi bili odlični, tj. uredni na čudo svih 
liječnika. Po dolasku iz bolnice, došao 
sam na službu u nedjelju. Nešto me 
je tjeralo da uzmem sa sobom nalaz 
biopsije. U crkvi sam prije početka 
službe zamolio pastora mogu li 
posvjedočiti pred svima i pokazati svoj nalaz. On je rekao: „Može! 
Ako želiš, može i odmah na početku službe.“. Dali su mi mikrofon 
i ja sam pokazao nalaze u kojima na tri mjesta piše: „Nema 
tumornog tkiva“. Bilo je veliko oduševljenje u crkvi, a ja sam se 
čudio svojoj hrabrosti i odlučnosti da to učinim jer sam se tek 
nedavno obratio, bio sam u Kristu tek tri mjeseca.  
Bog je iscijelio i moju kičmu
Kako se u praksi ove crkve pri svakoj službi polažu ruke i moli 
se za sve potrebe, tako sam ja izašao i zamolio da se pomole 
za moju kičmu. Od mladih dana imao sam velikih problema sa 
kičmom i trebao sam ići na operaciju. Ipak, hvala Bogu, nisam 
se dao operirati. Svakih dva do tri mjeseca bi me ukliještilo 
u lumbalnom dijelu (tj. u križima). Nakon molitve (a to je bilo 
početkom 2014.) ja više nemam nikakvih problema s kičmom, 
tako da se i moj liječnik čudi kako to, a ja kažem: „Mene je 
Gospodin iscijelio!“.
Što se tiče melanoma, moram ići na kontrolne preglede svakih 
šest mjeseci, ali pred svima kažem: „Idem da dokažem sa urednim 
nalazima da me Gospodin potpuno iscijelio“. 
Ja se sada ne sramim pokazati svoje ožiljke kao dokaz da me 
je Gospodin iscijelio, kao što je i naš gospodin Isus Krist morao 
pokazati svoje rane nevjernome Tomi i tek kada je Toma stavio 
svoje ruke u njih, tada je povjerovao. Zato mu je Isus rekao: 
„Blago onima koji ne vide, a vjeruju “. Ja čvrsto vjerujem da me 
Isus iscijelio svojim ranama i oprao svojom krvlju. 
Hvala ti Isuse za to! Amen.

Slavko iz Zagreba

Otprilike za osam dana zvao 
me je liječnik iz bolnice na 
kućni telefon i rekao da se 
hitno javim njemu u bolnicu 
jer je nalaz loš, tj. melanom 
je zloćudan.

Isus mu reče: ‘‘Jer me vidiš vjeruješ. Blago 
onima koji će vjerovati, a da nisu vidjeli! 

Biblija, Ivan 20:29

KAD JE BOG U PITANJU-
NIŠTA NIJE SLUČAJNO!

Od tada sam 
počeo redovno, 
svake nedjelje 
dolaziti na službe. 

Kasnije na kontrolama 
svi su moji nalazi bili 
odlični, tj. uredni na 
čudo svih liječnika.
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DESET BOŽJIH ZAPOVIJEDI
AUTORICA: Željka Rupčić, Zagreb 

Druga zapovijed
‘‘Ne pravi sebi lika ni obličja bilo čega što je 
gore na nebu, ili dolje na zemlji, ili u vodama 
pod zemljom. Ne klanjaj im se niti im služi. 
Jer ja, Jahve, Bog tvoj, Bog sam ljubomoran. 
Kažnjavam grijeh otaca – onih koji me mrze 
– na djeci do trećeg i četvrtog koljena, a 
iskazujem milosrđe tisućama koji me ljube i 
vrše moje zapovijedi.’’
Biblija, Izlazak 20:4-6 (prijevod Kršćanske 
sadašnjosti)

Mnogim vjernicima nije poznata druga Božja 
zapovijed. Nisu je učili na vjeronauku niti su čuli da se 
propovijeda u crkvama. Međutim, ona se nalazi u svim 

prijevodima Biblije, uključujući i rimokatolički prijevod.
Gdje je nestala druga Božja zapovijed? 
Raspored Deset zapovijedi koji se koristi u Rimokatoličkoj 
crkvi potječe od svetog Augustina na prijelazu iz 4. u 5. 
stoljeće poslije Krista. Druga zapovijed je izbačena, a deseta 
je podijeljena na dvije, te ih je tako i dalje ostalo deset. Ona 
i dalje ostaje u rimokatoličkom prijevodu Biblije, ali ne i u 
rimokatoličkom Katekizmu iz kojeg se Deset Božjih zapovijedi 
naučava. 
Zašto? 
Zbog toga što je spomenuta crkva tijekom povijesti prihvatila 
poganske običaje izrađivanja religioznih kipova i slika pred 
kojima se ljudi mole ili ih drže svetima. Bog je Duh, te stoga 
ne može biti prikazan nikakvim zemaljskim likovima. Naša 
spoznaja Boga treba biti zasnovana na Njegovoj Riječi i 
otkrivenju Njegove ljubavi prema nama kroz Isusa.
Mnogi ljudi, želeći ugoditi Bogu, obilaze religiozna mjesta, 
mole se pred religioznim kipovima i slikama, obilaze relikvije 
svetaca, a ne znaju da je upravo to Bogu mrsko i da im to ne 
donosi blagoslov, već prokletstvo.
Bog je na to upozorio Izraelce, rekavši: „Pazite dobro! Onoga 
dana kad vam je Jahve, Bog vaš, govorio isred ognja na Horebu, 
niste vidjeli nikakva lika, da se ne biste pokvarili te da ne biste 
pravili sebi kakva klesana lika, kipa muškoga ili ženskoga obličja“ 
(Ponovljeni zakon 4:15,16). Ovaj stih opovrgava tumačenje da 
se vjernici mogu klanjati pred kipovima i slikama, klanjajući se 
zapravo onome koga oni predstavljaju. Druga Božja zapovijed 
ne brani samo klanjanje pred kipovima i slikama, već i njihovu 
izradu. Bog nije želio da se prave kipovi čak niti Njega samoga, 
znajući da bi to odvelo Njegov narod u idolopoklonstvo.
U Novom zavjetu ništa se nije promijenilo, jer je apostol 
Pavao rekao: „Jer iako su upoznali Boga, nisu mu iskazali ni slavu 

ni zahvalnost kao Bogu. Naprotiv, postali 
su isprazni u mislima svojim i njihovo je 
nerazumno srce potamnjelo. Umišljajući da 
su mudri, postali su ludi te su zamijenili slavu 
besmrtnoga Boga kipovima, to jest slikama 
smrtnog čovjeka“ (Rimljanima 1:21-23).

U čitavoj Bibliji Bog nijednom nije 
odobrio niti zatražio izradu kipova i slika 
pred kojima bi se ljudi molili ili klanjali. Ova 
praksa dolazi iz neznabožačkih religija, a 
Bog ju je u vrlo mnogo navrata zabranjivao 
kako u Starom, tako i u Novom zavjetu. 
Ulaskom kipova i slika u kršćanstvo, iz 
njega je izašla Božja slava. Za povratak 
Božje slave, kršćani se trebaju vratiti svojim 
temeljima, a oni se nalaze u Svetom Pismu, 
Bibliji.
U razgovoru s Isusom pored zdenca, 
Samarijanka ga je upitala: ‘‘Gospodine, 
vidim da si prorok... Naši su se očevi klanjali 

na ovome brdu, a vi kažete da je Jeruzalem mjesto gdje se treba 
klanjati.’’ ‘‘Vjeruj mi, ženo – reče joj Isus – dolazi čas kad se nećete 
klanjati Ocu ni na ovoj gori ni u Jeruzalemu... Ali dolazi čas – i već 
je tu – kad će se pravi klanjaoci klanjati Ocu u duhu i istini, jer Otac 
takve klanjaoce želi. Bog je Duh, i koji mu se klanjaju, moraju mu 
se klanjati u duhu i istini.’’ (Ivan 4:19-24).
Osim što Bog zabranjuje klanjanje pred kipovima i slikama, 
Isus je rekao da u Novom zavjetu ne postoje sveta mjesta na 
kojima se ljudi trebaju klanjati Bogu. Bog je Duh i nikako se ne 
može prikazati materijom. Oni koji žele pristupiti Bogu mogu to 
učiniti vjerom svoga srca i iskrenom molitvom.

‘‘Umišljajući da su mudri, 
postali su ludi te su zamijenili 
slavu besmrtnoga Boga 
kipovima, to jest slikama 
smrtnog čovjeka.“

10
ZAPOVIJEDI

U Bibliji piše:
‘‘Jer sva će skrivena 

djela, bila dobra ili zla, 
Bog izvesti na sud.’’

Biblija, Propovjednik 12:14 

CRNO bijelo
Neki ljudi kažu: 

‘‘Mogu činiti što hoću i 
nitko mi ništa ne može 

zabraniti!’’

Damir Šićko Alić, Željka Rupčić  
TEMELJNA BIBLIJSKA UČENJA
Ovo je odlična knjiga sačinjena od 
lekcija temeljnih biblijskih učenja koja 
se periodično održavaju u svim našim 
Centrima. Sadržaj knjige sastoji se od 
osnovnih biblijskih istina. 

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  

e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068
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Damir Šićko Alić - KATOLIČKA VJERA U CRKVENOJ PREDAJI

RIJEČ AUTORA:
‘‘Nemoguće je znati pravu 
katoličku vjeru, ako nismo čitali 
knjige i spise ranih crkvenih otaca. 
Oni su skovali izraze „predaja“, 
„sukcesija“, „katolička“, i druge. 
Da bismo ispravno razumjeli što ti 
izrazi znače, potrebno je pročitati 
što su oni o tome mislili i pisali.
Za mene osobno je bila velika 

radost čitati djela Klementa Rimskog, Justina Mučenika, 
Ignacija Antiohijskog, Polikarpa, Ireneja, Tertulijana, 
Klementa Aleksandrijskog, Ciprijana i mnogih drugih. 
Čudesno je kako su neki njihovi spisi tako aktualni („živi“) 
i za nas danas. Kako snažnu vjeru i otkrivenja su imali! 
Njihova nas djela mogu ohrabriti i uputiti. S radošću 
dijelim s vama dio onoga što je i mene oduševilo.’’

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

                                 PREPORUČAMO!!!

 (Iz knjige ‘‘Katolička vjera u crkvenoj povijesti)
ZNAKOVI I ČUDESA
Kroz Evanđelja i prije uznesenja Gospodin je vjernima obećao da 
će im dati snagu da budu Njegovi svjedoci. Rekao im je da će oni 
koji vjeruju u Njega činiti djela koja je On činio (Iv 14:12) i da će 
ih pratiti različiti znakovi i čudesa (Mk 16:15–18). Marko također 
kaže da je Gospodin potvrđivao Riječ znacima i čudesima (Mk 
16:20). U Evanđeljima i Djelima apostolskim nalazimo opis 
mnogih čudesa koja su učinili Gospodin i učenici. U ranoj Crkvi ta 
dimenzija Evanđelja nije nedostajala. Darovi Duha i snaga Božja 
su često bili prisutni da iscijele, oslobode, donesu spoznaju, 
proroštvo i slično.
U otačkoj predaji nailazimo na mnoga svjedočanstva o darovima 
Duha Svetog i sili Božjoj. Tako Justin piše: „Proročki dar je prisutan 
među nama do današnjeg dana. Po tome trebate shvatiti da su
darovi, koji su nekad bili u vašem narodu, preneseni nama.“208

„Svaki dan netko postaje učenik u ime Kristovo… i primaju 
darove, svatko kako je dostojan. Oni su prosvijetljeni po imenu
Kristovu, jer jedan dobiva duh razumijevanja, drugi savjeta, 
neki snage, drugi iscjeljenja. Neki dobivaju predznanje, neki dar 
učenja, drugi straha Gospodnjeg.“209

Prema Justinovim riječima, oko 160. godine su u Crkvi bili 
prisutni različiti darovi Duha Svetoga. Među njima i mnogi koji 
su očitovali nadnaravno Božje djelovanje, spoznaju, proroštvo i 
iscjeljenja. Slično govori i Irenej (donosimo dva citata).
„Oni koji su uistinu Njegovi učenici, primaju milost od Njega… 
čine djela u Njegovo ime, da bi promicali dobro drugih, sukladno
daru koji su primili od Njega. Neki sigurno i istinski izgone 
zle duhove. Kao rezultat toga, oni koji budu oslobođeni od 
zlih duhova često povjeruju i pridruže se Crkvi. Drugi imaju 
predznanje stvari koje će se dogoditi. Vide vizije i daju proročke 
govore. Neki drugi ozdravljaju bolesne kroz polaganje ruku na
njih i tada ti bolesni ozdrave. Štoviše, kao što sam rekao, čak su i 
mrtvi oživljeni i ostali s nama mnoge godine. I što još da kažem? 
Nije moguće nabrojiti darove koje je Crkva po svijetu primila od 
Boga u ime Isusa Krista, koji je razapet pod Poncijem Pilatom… 
Zazivajući ime našeg Gospodina Isusa Krista, ona je učinila 
čudesa u korist čovječanstva, ne zavodeći ga na stranputicu. 
Čak i sada ime našeg Gospodina Isusa Krista donosi korist. Ono 
učinkovito i potpuno iscjeljuje sve one koji bilo gdje vjeruju u 
Njega.“210

„Neki po Duhu Božjem govore sve vrste jezika, kao što je i on 
(apostol Pavao) govorio. Na isti način i mi čujemo mnogu braću 
u crkvi, koji posjeduju proročki dar i koji govore u različitim 
jezicima i iznose na svjetlo skrivene ljudske stvari i tajne Božje

na opću korist ljudima. Njih Apostol naziva duhovnima zbog 
toga što su sudionici Duha…“211

Znamo da je Irenej ovo djelo pisao oko 180. godine. Siguran sam 
da je nekim ljudima teško prihvatiti te navode kao istinite. Ne 
zbog toga što oni ne vjeruju u Boga, nego zato što se u njihovim
crkvama takve stvari ne događaju i zato što su ih njihovi 
službenici poučili da su darovi Duha Svetog, znakovi i čudesa, 
prestali sa smrću prvih apostola. Ako je njihovo učenje istinito, 
onda nam Justin i Irenej lažu. No, to nije tako. Uvjeren sam da oni
ne lažu i da nas samo izvještavaju o onome što se događalo 
među njima.
Kao vjernici vjerujemo da je Božja Riječ istina. A, ona nam kaže: 
„Isus Krist isti je jučer, danas i zauvijek.“ Zašto onda On ne bi i 
danas i sutra ozdravljao, kao što je to činio dok je živio u tijelu
među ljudima? Irenej nam kaže: „On potpuno i učinkovito 
iscjeljuje sve one koji bilo gdje vjeruju u Njega.“212

Bog je Bog čudesa. On ih je činio prije, a čini ih i danas. Čudesa 
su dio Božjeg djelovanja. Njima Bog svjedoči i potvrđuje Svoju 
Riječ i prisutnost. Tako pokazuje i Svoju ljubav i brigu za one koje 
je stvorio i koje voli.
Danas, nažalost, mnogi službenici i crkve ne poznaju i ne traže 
Boga koji čini čudesa; Isusa koji ide okolo i ozdravlja one koje 
đavao tlači. Oni ne traže darove Duha, ne potiču ljude da vjeruju 
za čudesa, ne polažu ruke na bolesne s vjerom da će ih Bog 
ozdraviti.
Crkve i službenici trebaju poticati vjernike da vjeruju i u 
tu vrstu Božjeg djelovanja. Izgoniti zle duhove, iscjeljivati, 
tražiti Božja otkrivenja…to je plemenita zadaća koja je 
primjerena kršćanima.
 

210 Protiv hereza, 2. knjiga, 32. poglavlje. 
211 Isto, 5. knjiga, 6. poglavlje. 
212 Protiv hereza, 2. knjiga, 32. poglavlje

PRAVA KATOLIČKA VJERA
AUTOR: pastor Damir Šićko Alić, Zagreb
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Dr. John Polis  - BIBLIJSKO VODSTVO
Zbog zlouporabe autoriteta u 
obiteljima, školama, crkvama 
i vlastima, ljudi izbjegavaju, 
ako je ikako moguće, odnose 
s autoritetima. Na taj način 
otvaraju vrata djelovanju 
“duha neovisnosti” koji vodi u 
izolaciju. Rezultat toga je strah i 
nesigurnost u životima ljudi koji 
pate od nepovjerenja u strukture 
autoriteta, a mogli bi uživati 
plodove zajedništva s Božjim 
poretkom u stvaranju. Ovom 
knjigom želimo ukazati da je 

stvarna svrha Božjeg delagiranog autoriteta kako bi “On mogao 
pozvati osobu na odgovornost za izvršavanje Njegove volje na 
Zemlji kako i na nebu.” 

www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068

NOVA KNJIGA!!!

Hrvati kao pleme Jisakara 
AUTORICA: Tajana Radić, Zagreb

Nedavno sam imala prilike surađivati s Izraelcima. Došli 
su mi već na izmaku snaga s našim mentalitetom i 
kukanjem te neprihvaćanjem znanja koja nam mogu 

pomoći da izađemo iz situacije u kojoj jesmo. Moram priznati 
da me je bilo sram kad su krenuli s komparacijama što mi sve 
imamo, a ne koristimo, a što sve oni nemaju, a rade čuda. Izrael 
je s ograničenim prirodnim resursima vode jedan od najvećih 
izvoznika poljoprivrednih proizvoda, posebice voća i povrća. 

Super za njih, ali sramota za nas koji imamo vode i neobrađene 
zemlje u izobilju. U svemu su samodostatni, a imaju više nego 
duplo manju površinu nego Hrvatska. Hrvatska bi da se zatvore 
granice i obustavi uvoz u kratkom roku ostala bez hrane. Nama 
poljoprivredna proizvodnja kontinuirao pada, imamo veći uvoz 
nego izvoz, grcamo u dugovima, stalno se žalimo na rat koji je 
završio prije više od dvadeset godina. Izrael je u kontinuiranom 
ratu, pa ipak ne traži izgovore i gotovo u svemu su najbolji. 
Činjenica je da njih prati Abrahamov blagoslov, ali ako smo mi 
kako se nazivamo kršćanska zemlja, onda bismo prema savezu 
s Isusom trebali imati blagoslov. Nažalost, mi se uglavnom 
ponašamo kao da nemamo identitet kao nacija, niti znamo 
odakle smo došli, niti marimo za onim što imamo. Veliki smo 
domoljubi na riječima, ali sve bi prodali i prevarili. Židov nikada 
ne bi prodao niti dao strancu nešto svoje niti bi obezvrjeđivao 
svoj narod pred drugima. Naprotiv, mi često odemo strancima 

Jisakar je koščat magarac polegao među ogradama. 
Vidje da je odmor ugodan, a zemlja lijepa, te leđa svoja 
pod teret podmetnu, i na tlaku pristade.

Postanak 49:14,15 

te govorimo ružno o svojoj zemlji i ljudima. Nebrojeno puta 
sam se našla u situaciji da mi je bilo neugodno kada neki naši 
ljudi počnu pričati o vlastitoj zemlji kao najgorem neprijatelju. 
Ako mi sebe ne cijenimo, pa tko će nas onda cijeniti? Iskreno, 
tužna sam što nam mladi odlaze iz zemlje većinom robovati 
za strance na poslovima koje nikada ne bi radili u svojoj zemlji. 
Tjeramo ih vlastitim nemarom, svojim jalom i neradom. Da smo 
jedno od izraelskih izgubljenih plemena, onda bi sigurno bili 
izgubljeno pleme Jisakara. Bog nam je sve dao, a mi smo sjeli 
kao magarčić i dajemo drugima da zarađuju na nama. Prema 
poljoprivredi se odnosimo toliko podrugljivo dok se neke 
zemlje bez ikakve prirodne predispozicije bogate na njoj. Ako 
je seljak siromašan i država je siromašna. Ako nema dovoljno 
hrane narod gubi rat. Ako Izrael u onoj polupustinji može biti 
uspješan, onda možemo i mi u prirodnoj oazi. Umjesto što se 
kao narod bahatimo i mislimo da sve najbolje znamo vrijeme 
je da uistinu počnemo zahvaljivati Bogu na zemlji koju nam je 
dao i uzmemo praktična znanja od onih koji iz ničega stvaraju 
obilje. SHALOM! 
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    IZ KNJIGE:  IME ISUS 
IME U MOLITVI

Što se tiče upotrebe Njegovog Imena u molitvi, Isus je rekao:
‘‘Do sada niste ništa U MOJE Ime molili. Molite i primit
ćete da vaša radost bude potpuna.’’ Ivan 16:24
„Do sada” znači do ovog trenutka ili do ovog vremena. Drugim
riječima, do trenutka kada je Isus ovo govorio svojim 
učenicima, oni nisu ništa molili u Njegovo Ime.
Sada im on govori o „novom danu” na zemlji i kaže im: „Molite
i primit ćete da vaša radost bude potpuna.”
Ne, mi ne molimo „u Isusovu korist”. Moliti „u Isusovu korist” nije 
isto što i moliti u Njegovo Ime. Mi molimo zbog nas. Nije Isus 
taj koji treba izlječenje, nego smo mi ti kojima je ono potrebno. 
Nije Isus taj koji treba odgovore na molitve. Mi ih trebamo. 
Zbog manjkavog znanja o ovom predmetu, mnoge su molitve 
ostale neuslišane i nisu imale učinka ni rezultata, jer su ljudi 
molili zbog Isusa (zbog Krista mi te molimo…) umjesto u Ime 
Isusa.
Ovdje u Ivanu, Isus ne samo da nam dopušta da koristimo 
Njegovo Ime u molitvi Novog saveza, nego nam objavljuje da 
će molitva koja se moli u Njegovo Ime imati za njega posebnu
važnost.
‘‘…Zaista, zaista, kažem vam, ako što zamolite od Oca
U MOJE IME, dat će vam.’’ Ivan 16:23
Zapazite što Isus govori: vi tražite od Oca u moje Ime, ja ću 
pritom dati svoju podršku i Otac će vam ispuniti.
Kakvo predivno obećanje za molitvu! No, pored svega toga, mi
smo ta obećanja razvodnili i ne razumijemo što je Isus rekao, jer
smo „isprani” religioznim naučavanjima, umjesto novozavjet-
nim. Mi smo to prekrili nečim što Isus nije rekao. „Bog će učiniti, 
ako je to Njegova volja, ali ne mora biti njegova volja”, kažemo. 
Takav govor nećeš naći u Novom zavjetu. Mnogi ljudi ostaju 
bez odgovora na molitve i onda kažu: „Mora da to nije Njegova 
volja, jer mi to nije učinio. Da je to bila Njegova volja, on bi to 
učinio.”
Isus je rekao što je Božja volja u Ivanu 16:23–24.
Ja sam doživio novo rođenje 22.4.1933. godine. Kad sam bio
nanovo rođen, bio sam bespomoćno privezan za bolesničku 
postelju. U toj situaciji naučio sam nešto o tajni molitve i Imenu
Isus, te o upotrebi tog Imena, o čemu ovdje pišem. Trebalo mi 
je neko vrijeme da to naučim. Šesnaest sam mjeseci bio prive-
zan za krevet, ali sam u kolovozu 1934. godine naučio moliti 
molitvu vjere i primio ozdravljenje.
Sada želim još nešto reći i, molim vas, obratite pažnju na ovo
što ću reći. (Neki ljudi uhvate jedan detalj onoga što netko kaže 
i onda izgube cjelinu). Shvatite da, kada se radi o molitvi za 
druge, i njihova volja dolazi u obzir. Nitko molitvom i vjerom ne
može bilo koga „prisiliti” na nešto, ako ta osoba to ne želi. Kada
bismo to mogli, zar ne bismo „prisilili” sve ljude u spasenje?
Kada je u pitanju molitva za drugu osobu, za njezine potrebe,
njezine molbe, volja se te osobe uzima u obzir i njezine sumnje
mogu poništiti utjecaj moje vjere. Sumnje druge osobe ne 
mogu ni u kom slučaju uništiti utjecaj moje vjere za moje 
potrebe.
Ovim sam objašnjenjem želio reći slijedeće. Tijekom četrdeset
i pet godina nisam molio niti jednu molitvu, a da nisam dobio
odgovor na nju! (Govorim o molitvama za sebe i svoju djecu 

dok su bila mala.) Uvijek sam dobio odgovor i odgovor je uvijek 
bio: „Da.” 
Da nisam radio u skladu s Božjom riječi, ne bih dobio odgovor. 
Da odgovor na moje molitve nije došao, to bi bilo zato što 
nisam radio u skladu s Božjom riječi. 
Netko može biti dobar kršćanin, posvećen, izuzetan i svet i još 
uvijek ne dobivati odgovore na molitve. Mi vjerujemo da ljudi 
trebaju živjeti ispravno, no ne možeš doći k Bogu i hvaliti sebe u 
molitvi. Ne možemo doći Božjem tronu milosti i govoriti Bogu o 
svemu što smo učinili – hvaleći se – i dobiti odgovor. 
Ne! Mi dolazimo pred Njega donoseći Ime ISUS! A Božja riječ je 
stvarna danas isto kao što je bila uvijek.
„Molite Oca U MOJE IME”, rekao je Isus. „Ja ću to podržati i moj 
Otac će vam dati.”
Kenyon kaže:
 „Ovo postavlja molitvu na pravnu osnovu, jer nam je on dao 
zakonsko pravo na upotrebu Njegovog Imena. Kad prihvaćamo 
svoje povlastice i prava koja su nam dana Novim savezom i 
kad molimo u Isusovo Ime, onda ta molitva prelazi iz naših u 
Isusove ruke. On tada prihvaća odgovornost za tu molitvu, a 
mi znamo da je on rekao: ‘‘Oče zahvaljujem ti da me uslišavaš i 
ja znam da me uslišavaš uvijek.’’ Drugim riječima, mi znamo da 
Otac uvijek čuje (uslišava) Isusa i kada mi molimo u Isusovo 
Ime, to je kao da sam Isus moli, on uzima naše mjesto.
Ovo ne samo da postavlja molitvu na zakonsku osnovu, nego 
je poslovni prijedlog. Kada se molimo, mi ovdje preuzimamo 
Isusovo mjesto, da bi ispunili Njegovu volju, a on uzima naše
mjesto pred Ocem.

Kenneth E. Hagin- IME ISUS 
Ova knjiga smatra se klasikom 
današnje kršćanske literature 
i njenim sadržajem mnogi su 
bili ohrabreni u svojoj vjeri. 
Predstavljamo vam dorađeno 
i prošireno izdanje i vjerujemo 
da će vas ova knjiga ohrabriti 
i donijeti vam spoznaju koja 
će potaknuti vaš rast u vjeri. 
Knjiga govori o snazi i vlasti 
koja je u Isusovom Imenu. 
U ovoj knjizi, jedan od 
najpoznatijih Božjih ljudi u 
drugoj polovici dvadesetog 
stoljeća otkriva nam spoznaju 

o tome. Ona vam može pomoći da uzrastete i ohrabrite se u 
vjeri kako bi doživjeli i vidjeli očitovanje Božje sile u vašem ili u 
životima drugih ljudi.
„Ime Isus još uvijek može otkloniti ono što ometa misli ljudi, 
istjerati demone, otkloniti bolesti, uzrokovati izvrsnu krotkost 
duha i potpunu promjenu osobnosti.”  Damir Šićko Alić

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

NOVA KNJIGA!!!
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Laž i laganje su postali svakodnevnica života, gotovo 
normalna stvar. Ljudi lažu iz potrebe, navike, zbog koristi, 
bolesti, straha, ljubomore... Bez obzira zašto lagali - laž je 

laž i grijeh je pred Bogom. To je moralna degradacija čovjeka 
i prlja čitavo biće. Ljudi koji ne poznaju Boga lažu i to stvara 
tešku duhovnu atmosferu. No, i ljudi koji sebe smatraju 
vjernicima isto lažu. Zapanjujuća je činjenica koliko kršćana 
laže, laska, podilazi, koji put iz koristi, a koji put iz straha. 
Postavlja se pitanje što ili tko je razlog tomu i kod vjernih i kod 
nevjernih?
Božja Riječ govori tko je uzročnik ili otac laži : „Vi ste đavlova 
djeca. On je vaš otac i vi ste izabrali postupati po njegovoj volji. 
On je bio ubojica od samog početka. Nikada nije stajao na strani 
istine, jer u njemu (đavlu) nema istine. Kad govori laž, on iznosi 
sebe onakva kakav jest. On je lažljivac i otac laži.“ Ivan 8:44
Ovo su Isusove riječi ljudima onoga doba, a jednako se odnose 
na današnji naraštaj. Đavo je lažljivac, to je njegova narav i laži 
dolaze od njega, ravno iz pakla. Kroz povijest možemo vidjeti 
koliko je štete naneseno pravednicima zbog laži.

Kako bi Sveti i pravedni Bog mogao u 
svojoj nazočnosti podnositi  laž i lažljivce? 
U knjizi Otkrivenja stoji ovako pisano: „Ali 
kukavice,nevjernici, mrzitelji…..i svi lažljivci 
dobit će svoj dio u vatrenom jezeru gorućeg 
sumpora.“  Otkrivenj 21:8

Božjoj Riječi se nema što nadodati jer je jasna i jasno govori o 
završetku onih koji lažu. 
Postoji pokajanje, oproštenje, opravdanje po krvi Isusa Krista 
i svatko može doći i biti očišćen od laži. U Bibliji vidimo kako 
su farizeji, saduceji i književnici  Isusovog doba lagali iz zavisti 
i ljubomore, izvrčući istinu onog što je Isus govorio i činio dok 
ga nisu razapeli. Lagali su protiv apostola i učenika poslije 
Isusove smrti. Lagali su protiv Pavla apostola, zbog laži su ga 
osudili. U Starom Zavjetu čitamo o Josipu protiv kojega je lažno 
svjedočila Potifarova žena jer je odbio bludno zgriješiti s njom. 
Zbog te laži je završio u tamnici. Lažni proroci su proricali laž, a 
nismo niti danas toga pošteđeni. To su samo neki od primjera 
što su Božji vjerni morali pretrpjeti zbog laži. Sam Petar je lagao 

da ne poznaje Isusa. Učinio je to zbog straha, bez obzira što se 
prije toga kleo da će umrijeti s Isusom ako treba. Jakov je lagao 
zbog prvorodstva, pretvarajući se da je Ezav pred slijepim ocem 
Izakom. Od laži nitko nije pošteđen - ili lažemo mi drugima ili 
drugi lažu nama. Đavo, otac laži, napada sve. Jedini koji nas 
može izbaviti od laži je Isus. On nas može zaštiti od naših laži, ali 
i laži koje su uperene protiv nas.   
Tako lako se padne u zamku đavoljih laži da mnogi ne mogu 
živjeti radostan i pobjedonosan život u Radosnoj vijesti  
Isusa Krista i Njegovoj otkupljujućoj sili. Mnogi kršćani žive 
toliko ispod Božjeg standarda i nauma za svoje živote jer su 
povjerovali u laž koja je stvorila utvrde u njihovim umovima. 
Đavao dođe i uvjeri kršćane prvo da Bog voli sve druge, ali ne 
njih, da sa svima suosjeća, ali ne s njima, da se brine za druge, 
ali ne za njih, da nisu dovoljno dobri, zanimljivi... To su laži 
ravno iz pakla, ali se tako lako zalijepe i nanose boli i štetu da 
mnogi žive polovičnim životom. Mnogi misle da Bog ne čuje 
njihove molitve i vapaje i to ruši njihovu vjeru. Istina je da Bog 
čuje i u svoje vrijeme i na svoj način odgovara. Potrebno je 
samo zalijepiti se - umjesto uz laž za Njega, i vjerovati.
Najgori  oblik laži je poluistina, gdje sve izgleda kao istina - jer 
ima zrnce istine - a sve ostalo je laž. To su suptilne đavolske 
igre koje nanose ogromnu  štetu ljudskom dostojanstvu, 
moralu i životu uopće. Laž degradira osobu i oni koji su s 
njom pogođeni trpe posljedice. Narod u ovoj zemlji je toliko 

puta bio prevaren na svoju štetu, tako 
da ne vjeruje niti onima koji govore 
istinu. Izvrtanje istine je opasno i 
pogubno i mnoge je dovelo do očaja, 
povlačenja u sebe i izoliranosti, jer se 
nisu mogli nositi s posljedicama. Moja 
prijateljica muslimanske vjere rekla 

mi je da vjeruje kako je Isus prorok kao i Muhamed, ali da nije 
Bog. To je također đavolska laž koja drži veo na očima i na 
srcu onih koji u nju vjeruju. Jedna od deset Božjih zapovjedi 
kaže: „Ne svjedoči lažno“. Opasno je kršiti Božje zapovjedi i 
to donosi teške,  a ponekad i smrtne posljedice. Znala sam 
čovjeka koji je imao sukob sa susjedom, a sve se ponavljalo 
više puta. Sukobu su svjedočili drugi susjedi, no na sudu su 
lagali, izvrtali činjenice ili su jednostavno negirali da su bilo 
što vidjeli ili čuli. Bilo je to ružno i napadnuti čovjek osjećao se 
jadno i poraženo. Sud je donio presudu 
na njegovu štetu. Nedugo poslije toga 
svim svjedocima su se dogodile nesreće. 
Jedna mlada žena je preko noći postala 
udovica, jedan svjedok je mlad doživio 
moždani udar i ostao godinama prikovan 
uz postelju nakrivljenih usta (istih koja 
su lažno svjedočila). Nekima su djeca doživjela tragedije, neki 
su preko noći postali siromasi. Sve su to posljedice laži i lažnog 
svjedočenja. Kao Božji narod i Božji sveti ne griješimo protiv 
Svemogućeg Boga lažući i izvrćući istinu jedni protiv drugih. 
Naša je obveza da iz ljubavi prema Onome koji nas je spasio i 
očistio od prošlih grijeha (a čisti nas i od sadašnjih) govorimo 
istinu koliko god da košta. Živimo u slobodi za koju je Isus 
podnio žrtvu dajući sebe kao otkup za sve. Neka među nama 
ne bude zavisti, ljubomore, zlobe i mržnje koje izazivaju laži, jer 
smo pozvani da ljubimo, činimo djela ljubavi i u njima živimo.    

EPIDEMIJA LAŽI 
AUTORICA: Radojka Radić, Zagreb

Postoji pokajanje, 
oproštenje, 
opravdanje po krvi 
Isusa Krista i svatko 
može doći i biti 
očišćen od laži. 

Narod u ovoj zemlji 
je toliko puta bio 
prevaren na svoju 
štetu, tako da ne 
vjeruje niti onima 
koji govore istinu.

Lažni proroci 
su proricali 
laž, a nismo 
niti danas toga 
pošteđeni. 
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U želji da upoznamo 
naše čitatelje s 
djelovanjem Saveza 

Crkava ‘’Riječ Života’’ ovoga 
puta predstavljamo vam 
Kršćanski centar ‘’Riječ Života’’ 

u Puli, osnovan prije 9 godina. Voditelji Centra su pastorski par Petar i 
Kristina Fabijanić. Zanimljivo je da je ova crkvena zajednica započeta 
s posjetama jednom zatvoreniku u pulskom zatvoru. Zajedno s ovim 
posjetama zatvoru nastala je grupa ljudi koji su željeli nastaviti slušati 
biblijske pouke i sudjelovati u živim kršćanskim sastancima. Danas 
ovaj Centar sa svim svojim ograncima (Poreč, Rovinj, Novigrad, Buje, 
Barban, Rijeka) okuplja brojne članove i posjetioce. Uz osnovnu 
viziju širenja Evanđelja Isusa Krista i želju da riječima i djelima utječu 
na cijelo društvo osobitost je ove zajednice  usmjerenost na djelo 
Božjeg Svetog Duha. Svojim su djelovanjem prema njihovim riječima 
u posljednjih nekoliko godina podigli “letvicu” duhovnosti u regiji. 
Kroz iscjeljenje, oslobođenje, proročke darove i Božji život svi su 
osvjedočeni djelovanju Božje sile.
Voditeljima Petru i Kristini postavili smo nekoliko pitanja na koja su 
nam odgovorili i podijelili s nama svoja razmišljanja. Evo što su nam 
rekli: 
- Što smatrate osnovom čovjekovog života na zemlji?
Čovjek je stvoren kako bi 
ostvario Božje planove i i 
svrhe. Niti jedan čovjek 
nije slučajno rođen. 
Kako bi osoba mogla 
ispuniti Božje svrhe, ona 
mora poznavati svojeg 
Stvoritelja. Budući da je 
čovječanstvo otpalo od 
prvotne zamisli koju je 
Bog imao, svaka osoba 
mora pronaći nazad svoj 
put. Osnova življenja 
čovjeka na licu zemlje, 
prema našem shvaćanju 
bila bi prvo upoznati svojeg Stvoritelja i izmiriti se s Njim; što je 
moguće samo na jedan način-po vjeri u Isusa Krista! Isus Krist platio 
je svojim životom za naše prekršaje i grijehe. Kada se osoba pomiri sa 
Bogom, vjerujući u Isusa i bude ispunjena Duhom Svetim sposobna 
je ispuniti svoj životni poziv. Velika je stvar istaknuti da naši životni 
putevi nisu odvojeni od Božjih i da smo svojim življenjem pozvani 
biti vidljivo svjedočanstvo Božje dobrote i milosti drugim ljudima koji 
još ne poznaju ovu istinu. Kroz svjedočanstvo svojih života inspirirati 
druge da potraže pravi put-Isusa.
- Što je kod vas bila prekretnica da krenete putem vjere u Isusa 
Krista?
Ključni moment bilo je pitanje: “Ima li više, od tog postojećeg stanja 
u kojem smo živjeli?” Iako smo bili aktvini u raznim društvenim 
djelatnostima, nismo bili ispunjeni, niti sretni. Štoviše depresija, 
ovisnosti i strahovi, bile su one stvari koje su sve više uzimale mjesta 
u našim životima. No, kada smo čuli poruku: “Isus ti može dati novu 
šansu, oprostiti grijehe i obnoviti te!”- mi smo povjerovali i “dali Bogu 

šansu”. Rezulat toga je bila pozitivna 
“revolucija” i potpuna obnova naših 
života. 
- Znamo da dolazite iz Zagreba, koji 
je razlog vašega preseljenja u Pulu?
Osjetili smo Božji poziv da se preselimo 
u Pulu i započnemo centar u kojem 

ćemo odgajati i trenirati ljude, da postanu vidljivi svjedoci Isusove sile 
i otkupljenja. 
- Koliko dugo djelujete u službi pastora/ voditelja zajednice? 
 Pastori smo već 9 godina. 
- Koji je redoslijed vrijednosti u vašem životu?
Na prvom mjestu je Bog, zatim 
obitelj, Crkva i zemlja u kojoj 
živimo (Hrvatska).
- Kako vidite trenutno stanje u 
našoj zemlji?
Naša se zemlja trenutno nalazi 
u velikoj duhovnoj tranziciji. 
Postkomunističke vrijednosti se 
polagano pokazuju nedovoljnima da ispune sve potrebe i čežnje u 
narodu. Tranzicija počinje sa nezadovoljstvom, no nikako ne smije 
ostati u tom stanju. Vidimo da se u ljudima budi jedna nova nada 
kako ipak postoji nešto više od ovoga u čemu su sada trenutno. 
Smatramo da crkva Isusa Krista u tom procesu ima ključnu ulogu 
i da treba postati glas i svjedočanstvo Božjeg života ljudima oko 
sebe. Primjećujemo da se ljudi bude na molitvu i traženje Boga, 
više nego ikada prije. Ako se nastavi u tom smjeru to će rezultirati 
duhovnim buđenjem naroda i transformacijom društva. Vidim 
Hrvatsku na početku svoje duhovne “priče” sa živim Bogom. U 90-
ima, narod se probudio u nacionalnom smislu i tu je tradicionalna 
crkva preuzela kormilo duhovnog vodstva naroda. No, nažalost 
zbog mnogih politički orjentiranih duhovnika, nismo mogli daleko 
dogurati. Politika i religija mogu samo potaknuti ljude na socijalno 
ili nacionalno djelovanje. Bog to radi na malo drugačiji način. On nas 
prvo protrese i oživi, zatim nam dade poruku i plan djelovanja. Dakle, 
zaključak bi bio da se naša zemlja nalazi u političkom i socijalnom 
vakuumu tražeći identitet, a duhovno se nalazi na vratima oživljenja.
- Kako komentirate tvrdnju da živimo u zemlji s većinskim 
dijelom kršćana? 
Biti kršćanin ne znači obdržavati 
religiozne propise određene crkve. 
Biti kršćanin znači slijediti Isusov 
primjer u svemu. Ja bih vama 
postavio pitanje: “Vidite li većinu 
“vjernika” u našoj zemlji koji žive 
po načelima Evanđelja?” Iako je 
Biblija knjiga s najvećom nakladom u 
povijesti čovječanstva još uvijek nije temelj življenja mnogih građana 
naše zemlje. Iako je drže na svojim policama, mnogi i ne znaju što u 
njoj piše. Kršćanin je ona osoba koja poznaje Boga i Njegovu riječ.
- Koju biste potrebu istaknuli danas u životu hrvatskih građana?
Najveća potreba koju čovjek ima, a tako i naši građani jest da uđu u 
živ odnos sa Bogom. To je način da iz tog odnosa žive svoje živote 
Njemu na slavu.
- Vaša kratka poruka čitateljima?
Citirali bi riječi apostola Pavla koji kaže: “Gospodin je Duh, a gdje je 
duh Gospodnji tamo je sloboda!” (2 Korinćanima 3:17). Svi ljudi u sebi 
nose želju za slobodom i ispunjenjem. Izvan Isusa Krista ono što se 
čini kao sloboda ustvari je ropstvo. Tome smo 
i mi sami svjedoci. Ako želite živjeti slobodan i 
blagoslovljen život okrenite se Bogu i počnite 
Ga tražiti u molitvi. Kupite Sveto Pismo 
(Bibliju) i počnite čitati Božju poruku ljudima. 
Upoznajte Isusa Krista i primite slobodu!

POSJETITE NAS U PULI! 
Nobileova 20  
srijedom od 19 i nedjeljom od 10 sati
KONTAKT: tel. 091 7342 496

Kršćanski centar“Riječ Života”,Pula  
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     PREPORUČAMO!!!

BIBLIJA
Biblija je BOŽJA RIJEČ
AUTORICA: Željka Rupčić, Zagreb

„Sine moj, pazi na moje riječi, prigni uho svoje 
mojim besjedama. Ne gubi ih nikad iz očiju, 
pohrani ih usred srca svoga. Jer su život onima koji 
ih nalaze i ozdravljenje svemu tijelu njihovu.“ 

Biblija, Izreke 4:20-22

Bog nas upućuje da prignemo uho Njegovim riječima kako 
bismo čuli što nam On poručuje. On želi da nam Njegova 

poruka bude stalno pred očima, pohranjena usred našeg srca.
Slušajući Isusa, mase ljudi bile su zanesene Njegovim učenjem. 
Božja riječ donosi život onima koji je pronađu, prije svega 
duhovni život i nadu, no čak i ozdravljenje njihovom tijelu. 
Božja riječ ima u sebi snagu da te podigne iz najdublje krize, 
učini novim stvorenjem u Kristu, te da blagoslovi svako 
područje tvoga života.
Bog ne želi da Bibliji pristupamo kao štivu iz opće kulture ili 
da ona skuplja prašinu na policama naše biblioteke. Ona treba 
biti udžbenik kroz kojeg dopuštaš Bogu da te uči i odgaja. 
Biblija sadrži jednostavna učenja razumljiva svakome čovjeku, 
ali i dubinu bogatog Božjeg znanja i mudrosti koju možemo 
neprestano istraživati.
Osnovna poruka Biblije je poruka Božje ljubavi prema nama.
‘‘Da, Bog je tako ljubio svijet da je dao svoga jedinorođenog Sina 
da ne pogine ni jedan koji u nj vjeruje, već da ima život vječni.“
(Ivan 3:16)
Potičem te, čitatelju, da pročitaš Novi Zavjet po redu, počevši 
od Evanđelja. U njima ćeš pronaći Isusova učenja i djela kroz 
koja ti On i danas želi osobno govoriti.
Smatra se da je Ivanovo evanđelje najčitanije u svijetu. Pisano 
posebnom toplinom, ono odiše prisnošću s Isusom, jer dolazi 
od učenika kojeg je Isus osobito ljubio.

Heidi Baker - OBUZETI LJUBAVLJU
NIKAD PRIJE NISAM SREO 
NIKOGA TKO JE toliko utjecao 
na neku zemlju kao što su 
Rolland i Heidi Baker utjecali 
na Mozambik; taj se utjecaj 
nastavlja i sve više raste. 
Poniznost, ljubav i sila očituju 
se na svakom koraku. Zbog 
toga, ljudi masovno dolaze 
na konferencije na kojima oni 
govore te lete zrakoplovima 
preko pola zemaljske kugle da 
bi boravili s njima u njihovoj 
misiji. Ljudi očajnički žele 
saznati kako to Bakerovi 

‘rade’ misije. Posljedično, njihov se utjecaj širi na jednu zemlju 
za drugom jer je Božji narod gladan autentičnog Evanđelja 
koje oni očituju. Jedan je moj prijatelj išao u Mozambik kako 
bi proveo nekoliko tjedana pomažući Bakerovima u službi. 
Kad se vratio kući, događalo se da bi se jednostavno slomio i 
plakao bez vidljivog razloga. Ustanovio je da plače zato jer mu 
„nedostaje Isus“. Dani koje je proveo s Heidi i njezinom službom 
bili su ispunjeni poput dana kad je Isus hodao po zemlji, tako da 
čovjek više nije mogao živjeti ni na koji drugi način. Plakao je za 
onim što mu je nedostajalo jer više nije živio u takvoj atmosferi. 
Oh, kad bi samo bilo više suza u očajanju zbog onoga što bi 
moglo biti. Knjiga Obuzeti ljubavlju otkriva „tajnu“ njihovog 
neprekidnog proboja. To je Evanđelje kakvo je Isus naučavao, 
kakvo je Isus živio. Ova je knjiga duboka u svojoj jednostavnosti, 
a opet otkrivenje se nalazi na svakoj stranici. Svi koji žude za tim 
da ostvare utjecaj dok očituju kako silu tako i čistoću moraju 
pročitati ovu knjigu. 
 Bill Johnson, pastor, Bethel Church Redding, Kalifornija

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

Poznavanje Biblije 
je osnova (glavna 
stvar) za bogat i 
svrhovit život.
 Billy Graham

Damir Šićko Alić - BIBLIJA
Ova jednostavno napisana knjiga 
može biti pomoć svakome tko 
želi saznati osnovne činjenice o 
Bibliji. Namijenjena je za temeljno 
razumijevanje i pristup korištenju 
zapisima koji se nalaze u ovoj 
Svetoj knjizi. Biblija je knjiga za 
koju kažu da je najtiražnija knjiga 
na svijetu stoga je izuzetno važno 
poznavati njenu svrhu i sadržaj. 
Višegodišnje istraživanje autora 
oblikovano je u formu praktičnog 
udžbenika vrlo prihvatljive cijene. 

NOVA KNJIGA!

www.okknjizara.com  
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PRESTANIMO ŠUTJETI
AUTORICA: 
Branka Menalo, Zagreb

OBITELJSKI 
KUTAK
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Pritisak na našu djecu, po pitanju zaljubljivanja počinje 
već u predškolskoj dobi. Koliko smo puta čuli onu 
rečenicu od koje je skoro svakom bilo neugodno: „Imaš li 

curu⁄dečka?“. Svaki tatin prijatelj morao je postaviti to pitanje, a 
ja bi se crvenila od stida. Nije mi bilo jasno zašto me to pitaju – 
o tome uopće nisam razmišljala. Ja sam se samo htjela igrati sa 
svojim prijateljima. 
U vrtiću danas mnoge aktivnosti idu u tom smjeru. Valentinovo 
naprimjer: svaki dječak mora nacrtati nešto djevojčici koja 
mu se sviđa, jer je to dan ljubavi. Nedavno sam čula kako 
petogodišnjak ne samo da ima jednu curu u vrtiću, nego njih 
pet?! Sve ih je imenovao i niti jedna nije najbolja, nego on sve 
voli jednako. Znam da je to slatko i simpatično, no koji će plod 
izrasti iz toga?
Poznata igra “Sad se vidi, sad se zna, tko se kome dopada” prati 
ih kroz sve godine provedene u vrtiću, čak i u nižim razredima 
osnovne škole. Mnoga djeca ne žele igrati tu igru jer se ne 
osjećaju ugodno ali ne znaju kako da to kažu tetama. Boje se 
ismijavanja i odbačenosti. Što im drugo preostaje? S vremenom 
to im postane prihvatljivo, jer se prakticira i nameće. Zato nije 
čudno što djeca počinju razmišljati o suprotnom spolu prerano 
i na krivi način. Bezbrižno odrastanje postaje izmanipulirano. 
Umjesto da se grade prijateljstva, da igra bude igra, nevina, 
vesela, spontana – grade se temelji za navodnu slobodu u 
kojoj je pojedinac centar svega. Takav pojedinac nije 
postavljen na zdravim temeljima. 
U nižim razredima osnovne škole skoro sva 
djeca barataju tim rječnikom: „Hoćeš li biti moja 
cura⁄dečko?“, drže se za ruke, a čak padaju i 
poljupci. Što će biti do kraja 8. razreda?
Tu su naravno i mediji. Svaka serija, film, ne 
završava bez poljupca, čak i onih od 7 godina. 
Toliki je naboj emocija da svi čekamo trenutak 
da se oni poljube jer ‘‘na kraju krajeva sve je 
ljubav’’?!? Rijetko koji film je bez scena otvorenog 
seksa koji na kraju nema veze sa intimnim odnosom 
između muškarca i žene.
Prljave porno stranice dostupne su na internetu kao na tanjuru. 
Ponuda je velika: ‘‘Navali, ionako te nitko ne vidi!’’, ‘‘Nitko neće 
znati!’’, ‘‘Pa biraj hoćeš li muškarce, žene, životinje…’’ Svakakve 
gadosti, no ne brini: ‘‘Bitna je sloboda i ljubav“. Je li uistinu tako?
Čudimo li se još uvijek što djevojčice od 13, 14 godina završe 
na abortusu? Kako i ne bi kada ih u školi uče o sigurnom 
seksu, kontracepciji, spolnim bolestima (To bi trebalo 
biti odgovorno?), a ne o odrastanju u zrelost, poštenom i 
odgovornom životu. Znam da ih neće učiti o Bogu i svetosti, 

no nemojmo ih varati. Ni njihovo tijelo ni emocije još nisu 
sazreli za taj dio života.  
Trebamo li prihvaćati takvo stanje i prepustiti se tome? Ne 
zaboravimo da svako sjeme rađa svojim plodom. 

Prepoznajmo vrijeme u kojem živimo i stanimo protiv toga. 
Jasno izrazimo svoje stavove i stojmo na njima. Neka drugima 
bude neugodno zbog opačine, a ne nama zbog svetosti.  
Prestanimo šutjeti. Počnimo govoriti istinu. Istina jedina 
oslobađa. 
A svoju djecu poučimo o svetosti i čistoći. Učimo ih o silnim 
djelima Božjim, jer oni moraju znati kako je velik Bog kojem 
služimo. Taj Bog stoji uz njih svaki dan, a ta istina neka bude 
oslobođena duboko u njihovim srcima.

Obilje Božjeg blagoslova,

Nedavno sam čula kako 
petogodišnjak ne samo da ima 
jednu curu u vrtiću, nego njih pet?! 
Sve ih je imenovao i niti jedna nije 
najbolja, nego on sve voli jednako. 
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praktičan teen

Vrijeme u kojem živimo nije jednostavno. Neprekidno 
nam se nameću slike i informacije koje su tako slatke, 
ugodne našim očima i ušima. Često se govori kako 

je seks stvar osobne slobode, u školi vam nude kondome 
i uče vas da je masturbacija normalna stvar i da je trebate 
prakticirati kako biste bili zdravi. 
Filmovi su puni seksualnog naboja, a vi se s time ne znate 
nositi. Vidite jednu scenu i umjesto da ugasite TV, vaš pogled 
je već zarobljen na scenama koje donose loše vašem srcu i 
rade protiv vaše čistoće. 
Zatim, jedan ‘klik’ i pornografske stranice se otvore. Nitko vas 
ne gleda, nitko neće ni znati... I tako to krene. 
Kako u takvom okruženju ostati čist do dana svoga vjenčanja? 
Kako živjeti ugodno Bogu iz dana u dan? Hajdemo označiti 
neke laži kako bi se lakše mogli nositi sa izazovima koji stoje 
pred vama. 
Prva laž
Svi to rade.
Svi? Ne! Ne prakticiraju svi predbračni seks. Neki su odlučili 
čuvati sebe za onu pravu osobu koju Bog ima za njih. Čekaju 
do dana svog vjenčanja. Činiti to zato što svi to rade ustvari 
znači odustati, prepustiti se pritisku. Trebate se prepustiti 
Božjoj snazi i oduprijeti se kušnji. Kada stanete protiv pritiska 
ustvari postajete svjedočanstvo drugim tinejdžerima. 
Druga laž
Ma, nije to tako važno!
Seks je izrazito bitan. Ako pitamo bilo koga tko je imao seks 
prije braka, reći će da je iskusio mnoge emotivne povrede i 
duhovne borbe. 
Zato je Bog intimni odnos između muškarca i žene smjestio 
u brak kako bi nas zaštitio. Seks je prekrasan ljubavni čin u 
bračnom savezu i on znači mnogo više od samog čina. 

Treća laž
Nevinost je stav uma. 
Neki ljudi koriste izraz „tehnički nevin“ kada opisuju seksualni 
status. To znači da osoba nije imala seksualni čin koji uključuje 
penetraciju. Nevinost je više od toga. Nevinost nije stav uma, 
već svjestan odabir ne biti uključen u seksualni čin sve do 
ulaska u brak. Najčešće se taj izraz koristi kada se želi opravdati 
seksualna aktivnost. 
Četvrta laž
Seks i ljubav su ista stvar.
Seks i ljubav su različite stvari, no one dopunjuju jedna drugu. 
Ako ste zaljubljeni to ne znači da trebate imati seksualni 
odnos. Seks je čin. Ljubav je emocija. 
Peta laž
Seks je sitan grijeh.
Predbračni seks je grijeh. Grijeh je grijeh. Razmišljati o tome da 
je nešto mali grijeh, a nešto veliki, dovodi do donošenja loših 
odluka. Niti jedan grijeh nije prihvatljiv Bogu. Da, grijeh  može 
biti oprošten, no živjeti sa posljedicama svog čina može biti 
teško s obzirom na emocionalnu i duhovnu zrelost.
Šesta laž
Još samo malo...
Razmišljati na taj način, dovodi do poraza. Jer nikada se ne 
ostaje na onome gdje ste trenutno. Pipkanje, ljubljenje, ležanje 
jedan na drugom... to je opasna zona. Postavite si granicu i ne 
prelazite je. Ako je granica držanje za ruku, što je sljedeće? A 
što je poslije toga? Dobro razmislite!
Sedma laž
Moja volja može pobijediti svaku kušnju. 
Može li? Božja volja može pobijediti svaku kušnju. Ako mislite 
da imate snagu koja može pobijediti svaku kušnju, dovodite 
sami sebe na tanak led. Čovjek je poznat po padu u grijeh, 
pogotovo kada je previše siguran u sebe. Kršćani TEEN trebaju 
držati svoje oči na Bogu i dopustiti mu da im pomogne oko 
postavljanja granica kako bi se oduprli iskušenju. Biblija je 
puna korisnih savjeta koji mogu biti pomoć u tim trenucima. 
Osma laž
Ne mogu si pomoći: neprimjerene scene nameću nam se 
gdje god jesmo.
Da, kamo god pogledamo vidimo neprimjereno obučene 
djevojke, scene koje aludiraju na seks, no laž je da si ne možete 
pomoći. Jedan je otac rekao svojim sinovima: „Možda nećete 
moći utjecati na prvi pogled, no na drugi sigurno možete.“ 
Deveta laž
Gledanje porno filmova i masturbacija je manji grijeh od 
seksa.
Kao što smo već rekli, grijeh je grijeh. Pornografija i 
masturbacija nisu pomoć i zaštita kako osoba ne bi imala seks. 
Takve prakse utječu na vašu dušu. Donose požudu u vaše srce 
i potpuno iskrivljenu sliku o ljubavnom odnosu koji muškarac 
i žena trebaju imati. Takvu krivu sliku ćete jednog dana 
pokušavati preslikati u svom braku. 
Istina oslobađa i čuva nas u ovom svijetu.

Dijelovi teksta su preuzeti iz članka „10 Lies Christian Teens 
Tell Themselves About Sex, Dating, and How Far Is Too Far” 
autorice Kelli Mahoney.

AUTORICA: 
Branka Menalo, Zagreb
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hodanja i ljubavi
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TV PROGRAM TV PROGRAM TV PROGRAM

 

kruhovi i ribe
NOVA KNJIGA!

Paola Starčić- SVJEDOČANSTVA O BOŽJOJ DOBROTI
Svjedočanstva o Božjoj dobroti 
grupirana su u četiri cjeline: 
Iscjeljenje, Oslobođenje, 
Obnova obitelji i Financijski 
uspjeh. Naš Gospodin Isus Krist 
isti je jučer, danas i zauvijek 
će biti isti. Ono što je učinio u 
životima ovih ljudi, želi učiniti i 
u tvom životu!
Trebaš iscjeljenje? I Tamara ga 
je trebala, no onda se dogodilo 
čudo: “Doktor me pripremao 
za pregled i opisivao mi tijek 
predstojeće operacije. Ali kada 
je počeo kontrolirati moje 

stanje na ultrazvuku - ostao je bez riječi. Zbunio se i rekao je da 
su ciste nestale i da su se osušile u korijenu...” 
Želiš biti slobodan? Bojan je želio prestati pušiti: “Zlih navika i 
poroka ne možemo se riješiti u svojoj sili i snazi! Zavapio sam 
Bogu: „Ne mogu u svojoj snazi. Ali ako mi Ti, Isuse pomogneš 
najsićušnijim djelićem Tvoje snage, ja više nikada neću pušiti!“ 
Iako sam pušio četrdeset godina, već treći dan nakon molitve – 
bio sam totalni nepušač.” 
Ili želiš zacijeliti emocionalne rane? Znaj: “Nitko nije pošteđen 
emocionalnih povreda. Svatko od nas je u životu doživio bol 
koju su mu namjerno ili nenamjerno nanijeli naši bližnji ili 
okolina. No, povrede koje doživimo kao djeca, na neki način 
ostanu duboko ukorijenjene u nama. Kroz njih đavao ima 
pristup u nečiji život. Tako je i korijen odbačenosti koji je 
postojao u meni, sezao još prije mog rođenja.” 
Depresivan si? I on je bio, ali: “Obećanje o tome da će 
mi se život promijeniti ukoliko ustrajem se ispunilo! Bog 
me oslobodio PTSP-a! Danas živim bez lijekova i imam 
samopouzdanje. Slobodan sam od depresije! Više nisam ovisnik 
o alkoholu i tabletama!” 

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

< < < < 

Pogledajte našu 
TV emisiju ‘‘Riječ 
Života’’ i redovno 
poslušajte biblijsku 
poruku u udobnosti 
svojega doma. 
Slušanje biblijske 
riječi stvara vjeru u 

srcu i uči nas Božjoj mudrosti za sve situacije naših života. 
Ovaj program možete pratiti na Jabuka TV-u, u redovitim 
terminima četvrtkom, od 16.30 sati i reprizu subotom, od 
14.30 sati. < < < < 

Dobri i vjerni sluge
AUTOR: Ivan Bilić, Zagreb
Osnova svakog siromaštva je škrtost. Vlastita škrtost ili škrtost 
društva i ljudi oko nas. Škrtost iz pohlepe ili iz straha. Jer ljudi 
su društvena bića, zamišljeni od Boga za odnose i zajedništvo, a 
kada se zatvaraju u „čahure“ oni osiromašuju i sebe i druge.
Čitao sam da je velikoj većini uspješnih ljudi u životu zajedničko 
to da su ih roditelji u ranoj dobi učili dvjema navikama: da čiste 
i spremaju iza sebe, i da dijele s drugima. Stvarno bogatstvo 
je u prijateljima i ljudima s kojima dijelimo život, ne u novcu 
i vlasništvu nad stvarima. Stvarno bogatstvo je u Bogu, a On 
najviše djeluje u našim životima kroz živote drugih ljudi.
U prispodobi o gospodaru koji trojici sluga daje talente 
(Matej 25:14-30), Bog nas jasno uči kako raspolagati sa svim 
darovima, pa tako i novcem. Prvo, novac je dar od Boga, koji sa 
sobom nosi i odgovornost. Ta odgovornost je da ga ulažemo u 
Kraljevstvo Božje. Drugo, ukoliko smo vjerni u davanju i sebe i 
svoga, Bog će umnožiti ono što je uložio u nas. I treće, Bog ne 
gleda blagonaklono na one koji u strahu i lijenosti kriju svoje 
darove od drugih.
Vjerujem da je škrtost rezultat naše odvojenosti od Boga. Prije 
Adamovog grijeha, zajedništvo s Bogom je bilo opipljivo. Adam 
je točno znao što mu pripada i kako upravljati onim što mu 
je Bog povjerio. Međutim, u grijehu su ljudi izgubili spoznaju 
veličine bogatstva koja im pripada u Bogu, i u svom strahu i 
nevjeri hvataju se za novac i stvari kojima pridaju vrijednost. 
Međutim, istinska sigurnost je još uvijek samo u Bogu. Istinsko 
bogatstvo je u vršenju njegovih odredbi u vjernosti, ljubavi i 
radosti.
Pravo bogatstvo se mjeri u prijateljima. U njihovoj spremnosti 
da vam pomognu. Da vam se nasmiju kad vam je teško, i zagrle 
vas. Pravo bogatstvo je kada drugi mole za vas u trenucima 
potrebe. Istinsko bogatstvo ste vi koji dajete u Kraljevstvo. Vi ste 
tada Božji talenti koje on umnaža novom braćom i sestrama. 

Tada mu reče gospodar: 
‘‘Dobro valjani i vjerni slugo! 
Bio si vjeran nad malim, zato 
ću te nad velikim postaviti: 
Uđi u veselje gospodara 
svoga!’’

Biblija, Matej 25:21
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 iz srca 
   mi naviru 
pjesme Kralju.....
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vrijeme         
    za 
    šalu

 
 
RJEŠENJE
za

T_o i_a S__a, i_a ž___t; 
t_o n__a S__a B_____a, 
n__a ž____a. 
1.Ivanova 5:12 (rješenje potraži u Bibliji)

AUTORICA: Vesna Gusić, Osijek 

Postoji jedno mjesto gdje se znaju sve tajne,

mjesto gdje se zvijezde mogu gledat’ izbliza;

Gdje usamljene žene postaju djeve bajne

slobodne od bremena dosadnih samačkih kriza.

Postoji mjesto gdje mirisi gube sve čari svoje,

mjesto gdje zlatu sjaj, a biseru ljupkost blijedi,

gdje nije od važnosti nikakvo djelo moje:

moje ja ponizno do nogu Kristovih sjedi.

Postoji takvo mjesto, svatko ga pronaći može,

uđi u svoje srce, ogoli ga do kože.

Budi spreman na suze i oproštenje bez kraja.

Kad izađeš, na tvome licu ostat će Kristovog sjaja.

Ako želiš osvježiti svoje poznavanje biblijske 
riječi, uzmi olovku i upiši slova koja nedostaju. 

Primijetio sam da  je 
svatko tko brani pravo 
na abortus već rođen.

Ronald Reagan

STAV 
AUTOR: Bruno Glavič, Zagreb 
 
iza pjesmama 

ne mora stajati ništa

kao niti iza čovjeka

Bog.

sam biraš.
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Slavonski Brod

Zagreb

Pula

Sisak

Split

Varaždin

Bjelovar

Dubrovnik

Osijek

Slavonska avenija 26/11 (Žitnjak)
četvrtkom od 19 
i nedjeljom od 10 sati
tel. 2911 942

Nobileova 20
srijedom od 19 
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 7342 496
(Rijeka - informacije na telefon)

Radićeva 19a   
srijedom od 19 
i nedjeljom od 18 sati
tel. 091 3911 946

A.Starčevića 20, (ulaz iz suterena) 
srijedom od 19 
i nedjeljom od 1o sati
tel. 091 515 8446

A.Šenoe 24 
nedjeljom od 10 sati
tel. 095 272 7774

Rimska 24 (Prva ulica) 
nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5582 518

Šibenska 9
četvrtkom od 19
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5001 214

Sajmište 12
subotom od 18 sati
tel. 095 9146 850

Sve informacije možete saznati u uredništvu lista ako nazovete na broj telefona 01 2911 942 ili pišite na mail: list.rijeczivota@gmail.com

Želite li pomoći svojim savjetom (prijedlogom), 
imate li dara za originalnost oblikovanja ili vidite 
načine što bolje učinkovitosti, javite nam se na 

navedene kontakte u uredništvo lista. 
Ovaj je časopis besplatan.

Ukoliko želite donacijom potpomoći ovaj projekt 
možete svoj novčani prilog uplatiti na račun: 

Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, 
IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, 

poziv na broj: 321
u Šibeniku i Zadru (nazovite!)

D O B R O  D O Š L I !                               D O B R O  D O Š L I !

naselje Josip Rimac
       Mrsunjska 49

            petkom od 18 sati
            tel. 091 25 33 924
            tel. 097 76 444 54


